
 

Jaarverslag 2024 van de Historische Vereniging De Proosdijlanden 
 

BESTUUR 
In 2024 waren er geen bestuurswisselingen. Hans van Zwieten stond op het aftreedschema en werd 

bij acclamatie herbenoemd tot 2027. Het bestuur heeft in 2024 tien keer vergaderd. 
 
De twee Algemene Ledenvergaderingen zijn gehouden op 25 april en 14 november. Na 
afloop van die vergaderingen waren er lezingen over de geschiedenis van de Domkerk in 
Utrecht door Joke Kok-Hamersma en over De Grote Ontginning van het Hollands-Utrechts 
veengebied tussen 1000 en 1200 door Frans van Bork. 
 
De vereniging had op 31 december 2024 1376 betalende leden. 
 

PROOSDIJKRONIEK  

Ons kwartaalblad kende in 2024 naast de gebruikelijke vier edities (maart, juni, september 
en december) ook nog eens drie extra edities: in maart de bijlage ‘De lagere school in 
Waverveen in de 20e eeuw’, geschreven door Arie Bloed, in juni ‘Militairen uit de 
Proosdijlanden in het Bataafs-Franse leger’ van Chris Woerden en in september ‘De roerige 
jaren van Waverveens laatste burgemeester, Jan Wesselsz’, verzorgd door Arie Bloed. Dit 
alles als extra geste aan onze leden in het kader van ons veertigjarig jubileum. 
 
De reguliere oplage van de Proosdijkroniek telde in maart 1400, in juni 1450 stuks, en in 
september en december, door het stevig gegroeide ledenaantal 1500 stuks. De extra 
bijlagen gingen ook van de persen in een oplage van 1500.  
 
De kwartaalbijeenkomsten van een groep vaste medewerkers aan ons magazine is een 
gezellige en zeker ook zinvolle bijeenkomst, waarbij de inhoud van het laatst uitgebrachte en 
van de nog komende nummers besproken wordt. Het is plezierig om te kunnen vaststellen 
dat deze groep schrijvers zich elke keer inspant om een volwaardig historisch blad te 
produceren. Deze zeer gewaardeerde groep kent overigens ook een niet onbelangrijk aantal 
wat minder frequent of soms slechts eenmalig meewerkende scribenten. Dit alles maakt ons 
blad tot een fraai en, als we de reacties goed vertalen, alom gewaardeerd geheel. Dit mede 
vanwege de fraaie opmaak, verzorgd door Jaco Kroon. 
De digitale nieuwsbrief, die vanuit onze redactie maandelijks naar ruim 1400 adressen wordt 
verzonden, is een waardevolle, meer op de actualiteit en de activiteiten gerichte aanvulling 
van ons kwartaalblad. Dit alles als supplementaire leesstof naast de geleverde informatie via 
onze eigen website ‘proosdijlanden.nl’ (eveneens een niet te onderschatten bron van 
informatie met historische wetenswaardigheden, niet in het minst door onze uitgebreide 
beeldbank). 
  

EVENEMENTEN 
Dit jaar stond natuurlijk in het licht van het 40-jarig bestaan van de vereniging. Veel tijd is 
besteed aan de organisatie van een jubileumdag op 1 september in en rond de Willisstee in 
Wilnis. Er was voor iedereen wat te doen. De grote zaal was sfeervol ingericht. De bezoekers 

http://proosdijlanden.nl/


 

van jong tot oud werden ondergedompeld in alles wat onze regionale geschiedenis 
kenmerkt. Rondom het gebouw stonden diverse oldtimers als ontvangstcomité klaar. De 
brandweerkorpsen van Vinkeveen, Mijdrecht en Wilnis lieten hun vooroorlogse voertuigen 
zien. Ook waren de klederdracht van de negentiende eeuw, de digitale beeldbank en 
nostalgische films te zien naast presentaties van onze werkgroepen genealogie, archeologie 
en het Documentatiecentrum. Het shantykoor ‘De Turfschippers’ bracht extra gezelligheid. 
Dit alles aangevuld met oud-Hollandse spelletjes, die bij jong en oud gretig aftrek vonden. 
Als klap op de vuurpijl was er een live op RTV-Rondevenen uitgezonden pubquiz.  
 
Ook waren er in de grotere dorpskernen Mijdrecht, Wilnis, Vinkeveen en Abcoude op 2 
maart, 9 maart, 6 april, 13 april, 18 mei en 1 juni speciale nostalgische filmmiddagen met 
authentieke historische filmbeelden van de dorpen en hun inwoners. Deze filmmiddagen 
waren een groot succes die ook vele tientallen nieuwe leden opleverden. 
 

WERKGROEP GENEALOGIE 
Regelmatig organiseert de Werkgroep inloopmiddagen om hulp te bieden bij het zoeken 
naar de familiegeschiedenis. De middagen worden aangekondigd in de Regionale Pers. 
Er melden zich gemiddeld 3 à 4 mensen. Zo ongeveer het maximum wat door de leden 
tegelijk kan worden geholpen. 
 
Doormiddel van het verzamelen van genealogische gegevens, proberen wij de herkomst vast 
te stellen van de inwoners van de Ronde Venen vanaf het jaar ca. 1800. Vanaf dat jaar 
startten de droogmakerijen. Het gaat dan niet in de eerste plaats om de familienaam, ook 
wel interessant, maar om de plaats van herkomst en vestiging. 
 
Er is veel werk geleverd door de werkgroepleden om de verzameling genealogieën op de 
harde schijf te plaatsen en tot één bestand te maken. Nu kan vanuit Gens Data Pro een 
Excelbestand gemaakt worden en kan met sorteren van de plaatsnamen eenvoudig worden 
vastgesteld waarvandaan en hoeveel mensen de bevolking van de Ronde Venen vormen. De 
Excelbestanden leveren interessante informatie. 
 
Op de woensdagavonden 2 oktober en 16 oktober is door Peter van Golen een cursus 
“stamboom zoeken” gegeven. Een achttal mensen heeft aan deze cursus deelgenomen. 
Woensdagavond 2 oktober 2024 is aandacht besteed aan achtergronden van onze namen, 
schrijfwijzen, herkomst, beroepen e.d. Dat betekent zoeken in archieven van vóór het jaar 
1815, in de kerkelijke archieven en in de gemeentelijke administratie. 
Tot c.a. het jaar 2010 betekende dit, dat gegevens alleen in te zien waren door actief af te 
reizen naar de Rijksarchieven. Daarna kwamen steeds meer gegevens digitaal beschikbaar. 
Op woensdagavond 16 oktober 2024 werden enkele softwareprogramma’s getoond voor de 
opslag van de familiegegevens waarbij de deelnemers werd gevraagd op de eigen laptop een 
gezamenlijke casus te oefenen. 
 

WERKGROEP ARCHEOLOGIE 
De werkgroep archeologie, bestaande uit de leden Simon Dolstra, Rita Pouwer, Ton Verweij 
en Paul Hoogers, kwam gemiddeld eens per twee weken bijeen. We waren actief met het 
uitzoeken van toonbaar materiaal voor de vitrine, die op termijn in het gemeentehuis komt 
te staan. Daarnaast analyseerden we metalen objecten die afkomstig waren uit het lokale 



 

toemaakdek.  Deze kregen we van Susan en Jaap van Vliet uit Wilnis. Tijdens ons lustrum in 
de Willisstee vertegenwoordigen enkele leden de werkgroep. 
 

WERKGROEP BEELDBANK 
In het afgelopen jaar zijn we actief bezig geweest met zowel films als foto’s. Allereerst 
hebben we een selectie van films gemaakt voor vertoning in de vier dorpskernen. De 
belangstelling was zo groot dat we in Wilnis en in Mijdrecht twee middagenvoorstellingen 
hebben moeten geven. Het heeft daarnaast ook geleid tot veel aanmeldingen van nieuwe 
leden. 
Op dit moment hebben we nog geen oud filmmateriaal in de beeldbank staan, maar daar 
wordt wel aan gewerkt. 
 
Wat foto’s betreft staan er begin 2025 ca. 2800 foto’s in de beeldbank in het “Fotoarchief” en het 
“Kent U archief”. In dit laatste archief vragen we expliciet aan de kijkers om informatie als reactie toe 
te voegen. Op een later moment worden deze foto’s dan verplaatst naar het “Fotoarchief”. 
 

Er is in het afgelopen jaar ook een verder gewerkt aan het digitaliseren van de foto’s in de 
dozen en mappen van het documentatiecentrum. Er zijn al ca. 900 scans gemaakt. Een 
selectie van deze foto’s is of wordt in de beeldbank opgenomen. Helaas is er vaak weinig 
informatie van foto’s beschikbaar. Door deze dan in het “Kent U archief” te plaatsen kunnen 
we gericht reacties van de leden vragen. Zo heeft de serie over de huizen aan de 
Baambrugse Zuwe, die begin 2025 in het “Kent U archief” is geplaatst, al heel veel 
aanvullende informatie opgeleverd. 
Naast het “Fotoarchief” en het “Kent U archief” is er ook een “Objectenarchief”. In dit archief staan 
momenteel 1886 opnamen. Dit betreft opnamen die Henk Butink in opdracht van de gemeente 
gemaakt heeft van allerlei bijzondere objecten in de gemeente.  
  

Er worden ook regelmatig aanvragen gedaan om een foto zonder watermerk beschikbaar te 
stellen voor privégebruik (zonder commerciële doeleinden). Het afgelopen jaar waren er 24 
verzoeken met een totaal van 99 foto’s. (In 2023 waren dat 9 verzoeken met 42 foto’s). Het 
gaat dan onder andere om foto’s voor gebruik in artikelen voor de Proosdijkroniek, scripties, 
stamboomdocumenten, etc. 
 

WERKGROEP MONUMENTEN 
De gemeente is druk bezig met het op de kaart zetten van een nieuw monumentenbeleid. 
Een en ander heeft weinig voortgang gehad door veel personeelswisselingen. De werkgroep is 
hierbij betrokken. 
 

WERKGROEP DOCUMENTATIE 
Er is tijd besteed aan het inventariseren en digitaliseren van geschonken materiaal, aan ons 
fotobestand, aan oude krantenartikelen en aan het beantwoorden van vragen van derden. 
We hebben dit jaar 51 verzoeken om informatie gehad. In de meeste gevallen konden we 
hierin voorzien, hetzij rechtstreeks via de eigen documentatie of via externe deskundigen. 
Ons documentatiebestand in Axiell Collections is opnieuw aangevuld en naar de laatste 
stand op onze website gezet. 
Voor de viering van het 40-jarig jubileum van de vereniging in de Willisstee hebben we een 
kraam met documenten en objecten van het documentatiecentrum ingericht. 



 

De werkgroepleden Peter en Anna van Golen en Henk Strubbe hebben dit jaar de werkgroep 
verlaten. We zullen hun kennis van de lokale historie missen. Vanwege hun langjarige 
verdienste voor de vereniging hebben zij bij hun afscheid een blijvende attentie uit handen 
van het bestuur ontvangen. 
De werkgroep documentatie bestaat nu nog uit vier leden, verdeeld over twee koppels op 
maandagmiddag en woensdagmorgen. Dit is gezien de hoeveelheid werk die we hebben ook 
voldoende.  Arie Noteboom is op maandagmiddag eveneens aanwezig om onze 
fotobestanden te digitaliseren voor de Beeldbank. Trijnie Korver assisteert hem hierbij en 
verdeelt zo haar tijd tussen de werkgroepen Documentatie en Beeldbank. 
 
 


